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001/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Utvalet godkjende innkalling og saksliste. 
 

ND- 001/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjend. 
 

 

 

002/20: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Utvalet godkjende møteprotokoll for møte 9. desember 2019. 
 

ND- 002/20 Vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 
 

 

 

003/20: Felles VA-norm for Alver kommune 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner VA-norm for Alver slik den ligg føre i saka. Den 



godkjende VA-norma skal leggjast til grunn ved all utbygging. 

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Avdelingsleiar Samferdsle, veg og VA, Arne Helgesen, orienterte om VA-

planen. 

 

Utvalet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

ND- 003/20 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner VA-norm for Alver slik den ligg føre i saka. Den 

godkjende VA-norma skal leggjast til grunn ved all utbygging. 
 

 

 

004/20: Planstrategi for Alver kommune 2020- 2023 - Høyring  

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

Råd og utval får Planstrategi for Alver kommune 2020- 2023  til uttale. 

 

 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 03.02.2020: 

 
Behandling: 

Fellesmøte orientering til saka v/Hogne Haugsdal-kommunalsjef 

Samfunnsutvikling 

Ingen merknader, samrøystes. 
 

RMNF- 004/20 Vedtak: 

Uttale i RMNF -03.02.2020: 

Ingen merknader. 
 



Eldreråd 03.02.2020: 

 
Behandling: 

I fellesorientering mellom eldrerådet og RMNF orienterte kommunalsjef Hogne 

Haugsdal om Planstrategi for Alver kommune. 

 

Eldrerådet har ingen merknader til planstrategien. 
 

ER- 004/20 Vedtak: 

Eldrerådet har ingen merknader til planstrategien. 
 

Ungdomsråd 03.02.2020: 

 
Behandling: 

Orientering i saka v/Hogne Haugsdal.  

 

Innspel frå ungdomsrådet: 

Ungdomsrådet er svært positive til lovnaden frå kommunalsjefen, om at 

ungdomsrådet vil blir inkludert i utforminga av kommunalplanane.  

Ungdomsrådet etterspør plan for mellom anna ungdom, fritid og 

medverknad, men reknar med at dette kjem inn under dei planane som skal 

bli utforma.  

 

Samrøystes vedteke  

 
 

UR- 004/20 Vedtak: 

Innspel frå ungdomsrådet: 

Ungdomsrådet er svært positive til lovnaden frå kommunalsjefen, om at 

ungdomsrådet vil blir inkludert i utforminga av kommunalplanane.  

Ungdomsrådet etterspør plan for mellom anna ungdom, fritid og 

medverknad, men reknar med at dette kjem inn under dei planane som skal 

bli utforma.  

 

Samrøystes vedteke  

 
 

Utval for helse og omsorg 04.02.2020: 

 
Behandling: 

Tenesteleiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte om planstrategien og 

planarbeidet. 



 

Utvalsleiar Ståle J. Hauge (AP) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Uttale til Planstrategi for Alver kommune 2020-2023 frå Utval for helse og 

omsorg: 

 

- Kommuneplan for helse, sosial og omsorg må prioriterast. Det må setjast inn 

årstal 2021 for avslutning av planen. 

 

- Bustadsosial handlingsplan må sluttførast slik at den er eit kunnskapsgrunnlag 

for arbeidet med arealdelen.  

 

May-Irene Wergeland (SP) sette fram følgjande endringsframlegg - knytt til 

"Prioritering" - endring av punkt 2: 

Strategien for korleis ein tek heile kommunen i bruk, herunder tydeleggjering 

av funksjon og rolle til dei definerte sentra i Alver kommune. (regionsenter, 

kommunesenter, lokal- og nærsenter). 

 

Framlegg frå Ståle Hauge vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå May-Irene Wergeland vart samrøystes vedteke. 
 

HO- 006/20 Vedtak: 

Uttale til Planstrategi for Alver kommune 2020-2023 frå Utval for helse og 

omsorg: 

 

- Kommuneplan for helse, sosial og omsorg må prioriterast. Det må setjast inn 

årstal 2021 for avslutning av planen. 

 

- Bustadsosial handlingsplan må sluttførast slik at den er eit kunnskapsgrunnlag 

for arbeidet med arealdelen.  

 

- Strategien for korleis ein tek heile kommunen i bruk, herunder tydeleggjering 

av funksjon og rolle til dei definerte sentra i Alver kommune. (regionsenter, 

kommunesenter, lokal- og nærsenter). 
 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 04.02.2020: 

 
Behandling: 

Orientering til saka v/Hogne Haugsdal-kommunalsjef Samfunnsutvikling 

 

Fellesframlegg frå Sp, H, Krf, Ap v/Laila Bjørge-Sp: 

Nytt punkt 5.0 under prioteringar i kap. 5 planstrategi for Alver. 

Tydeleggjering av korleis me skal nå målet om å ta heile Alver i bruk.  

Strategier for å utvikla bygdene våre, ikkje berre dei definerte lokalsentra.  

Utvalet er positiv til rapporten frå administrasjonen, dei synes dette er eit godt 



dokument.  

Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 

OKK- 004/20 Vedtak: 

Uttale frå OKK - 04.02.2020: 

Nytt punkt 5.0 under prioteringar i kap. 5 planstrategi for Alver. 

Tydeleggjering av korleis me skal nå målet om å ta heile Alver i bruk.  

Strategier for å utvikla bygdene våre, ikkje berre dei definerte lokalsentra.  

Utvalet er positiv til rapporten frå administrasjonen, dei synes dette er eit godt 

dokument.  

 

 
 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Tenesteleiar plan og analyse, Kristin Nåmdal, orienterte i saka. 

 

Utvalsleiar Stian Lavik (KrF) sette fram følgjande framlegg: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til 

planstrategi, og vil kommentera at den framlagte prosessen ser ut til å leggja 

til rette for god og heilskapleg planlegging. Utvalet vil peika på viktigheita av 

at arbeidet med strategisk næringsplan går som planlagt og at utvalet blir 

godt involvert i medverknadsarbeidet. I tillegg er det viktig at utvikling av 

Nordhordland biosfæreområde blir teke med inn i planarbeidet. 

 

Morten Klementsen (FNB) sette fram følgjande tilleggsframlegg: 

Det er av stor betydning at Alver kommune, som i intensjonsavtalen, skal ta 

heile kommunen i bruk, også næringsmessig. 

 

Stian Lavik sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Morten Klementsen sitt framlegg vart vedteke mot to røyster (Stian Lavik (KrF) 

og Mabel Johansen (H). 
 

ND- 004/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til 

planstrategi, og vil kommentera at den framlagte prosessen ser ut til å leggja 

til rette for god og heilskapleg planlegging. Utvalet vil peika på viktigheita av 

at arbeidet med strategisk næringsplan går som planlagt og at utvalet blir 

godt involvert i medverknadsarbeidet. I tillegg er det viktig at utvikling av 

Nordhordland biosfæreområde blir teke med inn i planarbeidet. 

 

Det er av stor betydning at Alver kommune, som i intensjonsavtalen, skal ta 



heile kommunen i bruk, også næringsmessig. 
 

Utval for areal, plan og miljø 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Framlegg frå Sveiung Toft-V: 

 

 

 

1. Områdeplan for Midtmarka/ Flatøy går ut av planstrategidokumentet. 

(Grunngjeving:  Området er ikkje definert som eit nytt lokalsenter eller 

regionsenter i intensjonsavtalen for Alver kommune) 

2. Kommunedelplan for Sambandet Vest går ut av 

planstrategidokumentet. Grunngjeving Prosjektet vil koste milliardar og 

medføre mykje bompenger, samt øydeleggje mykje flott kystnatur. 

 

 

Framlegget fekk 3 røyster og fall (Heine Fyllingsnes-Fnb, Ståle Hopland-Fnb, 

Sveinung Toft-V) 

 

 

 

Framlegg frå Malin Andvik-Krf: 

Foreslår at mindre justering av Knarvik plan blir lagt inn i planstrategien. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

APM- 027/20 Vedtak: 

Uttale i APM - 05.02.2020: 

Foreslår at mindre justering av Knarvik plan blir lagt inn i planstrategien. 

 

 
 

 

 

005/20: Fondsvedtekter for Alver næringsfond 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannen rår til at framlegg til fondsvedtekter for Næringsfondet i Alver kommune, 

vert godkjent.  

 

 



Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Næringssjef Tanja Hoel orienterte i saka. 

 

Det vart sett fram følgjande felles endringsframlegg i møtet: 

Kommunestyret vedtek vedtekter for næringsfondet slik dei ligg føre med 

følgjande endring: 2.setning i punkt 4.6 vert stroken. 

 

Fellesframlegg sett fram i møtet vart samrøystes vedteke. 
 

ND- 005/20 Vedtak: 

Kommunestyret vedtek vedtekter for næringsfondet slik dei ligg føre med 

følgjande endring: 2.setning i punkt 4.6 vert stroken. 
 

 

 

006/20: Søknad om stønad til regionalt kompetansesenter i additiv tilverking/ 3D-

printing i Alver og Nordhordlandsregionen 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Utval for næringsutvikling og drift tildeler Knarvik VGS inntil 1.5 mNOK i stønad frå 

Næringsfondet, over ein prosjektperiode på 3 år. Finansiering frå Næringsfondet er 

under føresetnad av prosjektstønad frå Vestland fylkeskommune. Vilkår for tilskot 

følgjer godkjenning frå Alver kommunestyre til  vedtektene for næringsfondet. 

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

ND- 006/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift tildeler Knarvik VGS inntil 1.5 mNOK i stønad 

frå Næringsfondet, over ein prosjektperiode på 3 år. Finansiering frå 

Næringsfondet er under føresetnad av prosjektstønad frå Vestland 

fylkeskommune. Vilkår for tilskot følgjer godkjenning frå Alver kommunestyre til  

vedtektene for næringsfondet. 



 

 

 

007/20: Partnarskapsavtale Nordhordland næringslag 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Alver kommune inngår partnarskapsavtale med Nordhordland Næringslag for 2 år 

(2020-2021), med eit årleg partnarskapsbidrag på kr 100.000,-.  

Midlane skal dekkast frå Næringsfondet i Alver kommune.  

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Næringssjef Tanja Hoel orienterte om samarbeidsavtalen med Nordhordland 

Næringslag. 

 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

ND- 007/20 Vedtak: 

Alver kommune inngår partnarskapsavtale med Nordhordland Næringslag for 

2 år (2020-2021), med eit årleg partnarskapsbidrag på kr 100.000,-. 

 

Midlane skal dekkast frå Næringsfondet i Alver kommune. 
 

 

 

008/20: Høyring-NOU 2019: 18 Skattlegging av havbruksverksemd 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Saka blir lagt fram til politisk vedtak. 

 

 



Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Næringssjef Tanja Hoel orienterte om saka. 

 

Utvalsleiar Stian Lavik (KrF) sette fram følgjande framlegg: 

Utval for næringsutvikling og drift sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til 

høyringsuttale, og vil særleg leggja vekt på kor viktig det er at skattesystemet 

for havbruk må utformast slik at det stimulerer til langsiktigheit og størst 

mogleg lokal verdiskaping. Utvalet meiner også det er urimeleg at store deler 

av dei inntektene det offentlege nyt godt av frå næringa potensielt vert flytta 

bort frå vertskommunane og til staten. Det vil verka direkte negativt på 

vertskommunane sin motivasjon og evne til å vera ein god og langsiktig 

samarbeidspart for næring. 

 

Utvalet vedtok samrøystes Stian Lavik sitt framlegg til vedtak. 
 

ND- 008/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift sluttar seg til rådmannen sitt framlegg til 

høyringsuttale, og vil særleg leggja vekt på kor viktig det er at skattesystemet 

for havbruk må utformast slik at det stimulerer til langsiktigheit og størst 

mogleg lokal verdiskaping. Utvalet meiner også det er urimeleg at store deler 

av dei inntektene det offentlege nyt godt av frå næringa potensielt vert flytta 

bort frå vertskommunane og til staten. Det vil verka direkte negativt på 

vertskommunane sin motivasjon og evne til å vera ein god og langsiktig 

samarbeidspart for næring. 
 

Alver formannskap 06.02.2020: 

 
Behandling: 

Uttale frå utval for næringsutvikling og drift, med endring frå utval for 

næringsutvikling og drift til Alver kommune, vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 003/20 Vedtak: 

Alver kommune sluttar seg til uttale i saksutgreiinga og vil særleg leggja vekt 

på kor viktig det er at skattesystemet for havbruk må utformast slik at det 

stimulerer til langsiktigheit og størst mogleg lokal verdiskaping. Utvalet meiner 

også det er urimeleg at store deler av dei inntektene det offentlege nyt godt 

av frå næringa potensielt vert flytta bort frå vertskommunane og til staten. 

Det vil verka direkte negativt på vertskommunane sin motivasjon og evne til å 

vera ein god og langsiktig samarbeidspart for næring. 

 

 



 
 

 

 

009/20: Politisk styringsstruktur og reglement -  framlegg til endring og presisering 

 

Saka skal til uttale i alle råd og utval 

Saka skal til innstiling i formannskapet 06.02 

Saka skal til vedtak i kommunestyret 20.02 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

·  Kommunestyret i Alver vedtar endringar i politisk styringsstruktur og reglement 

slik det er lagt fram i saka. 

·  Vurdering av vedtak i ungdomsrådet (sak 09/19) blir lagt fram for politisk 

drøfting. 

 

 

 

Eldreråd 03.02.2020: 

 
Behandling: 

I felles fora for eldrerådet/RMNF orienterte kommunalsjef Hogne Haugsdal om 

politisk styringsstruktur og reglement for Alver - framlegg til endring og 

presisering.  

 

Eldrerådet viste til eit innspel frå ungdomsrådet om talerett i formannskap og 

kommunestyret. 

 

Det vart sett fram følgjande felles tilleggsframlegg i møtet: 

Dersom ungdomsrådet i Alver får generell talerett i formannskapet og 

kommunestyret, må det same gjelda i dei andre lovpålagte råda i 

kommunen. 

 

Eldrerådet vedtok rådmannen sitt framlegg med tilleggsframlegg sett fram i 

møtet. 
 

ER- 005/20 Vedtak: 



·  Kommunestyret i Alver vedtar endringar i politisk styringsstruktur og reglement 

slik det er lagt fram i saka. 

 

·  Vurdering av vedtak i ungdomsrådet (sak 09/19) blir lagt fram for politisk 

drøfting. 

·  Dersom ungdomsrådet i Alver får generell talerett i formannskapet og 

kommunestyret, må det same gjelda i dei andre lovpålagte råda i 

kommunen. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 03.02.2020: 

 

Behandling: 

Fellesmøte orientering til saka v/Hogne Haugsdal-kommunalsjef 

Samfunnsutvikling 

 

Tillegg til rådmannen sitt framlegg: 

Så lenge det ikkje finst ein samla bustadsosial handlingsplan for Alver, ønskjer 

ikkje rådet at kjøp og sal av eigedom skal delegerast til rådmannen. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 

RMNF- 006/20 Vedtak: 

Uttale i RMNF -03.02.2020: 

Så lenge det ikkje finst ein samla bustadsosial handlingsplan for Alver, ønskjer 

ikkje rådet at kjøp og sal av eigedom skal delegerast til rådmannen. 

 

 
 

Ungdomsråd 03.02.2020: 

 
Behandling: 

Orientering v/Hogne Haugsdal.  

 

Ungdomsrådet støttar Rådmannens sitt forsalg til vedtak.  

Samrøystes vedteke  
 

UR- 005/20 Vedtak: 

Ungdomsrådet støttar Rådmannens sitt forslag til vedtak. 

 

Samrøystes vedteke  
 



Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 04.02.2020: 

 
Behandling: 

Orientering til saka v/Hogne Haugsdal-kommunalsjef Samfunnsutvikling 

Ingen merknader, samrøystes. 
 

OKK- 005/20 Vedtak: 

Uttale i OKK - 04.02.2020: 

Ingen merknader. 
 

 

Utval for helse og omsorg 04.02.2020: 

 
Behandling: 

Det vart sett fram følgjande felles endringsframlegg under framlegg til fullmakt 

til kjøp og sal av areal, eigedommar og bustadar: 

 

Endring i  strekpunkt 1 -  fullmakt til kjøp og sal av areal, eigedommar og 

bustadar etter første setning: 

- Inntil bustadsosial handlingsplan for Alver kommune er vedtatt, må kjøp og 

sal støtta behov og mål i gjeldande bustadsosiale planar/melding for 

henhaldsvis Lindås, Radøy og Meland. 

Økonomisk ramme blir definert årleg i investeringsbudsjettet. 

Resten av fullmakttekst blir stroke. 

 

Endring i strekpunkt 2 i fullmakt: 

Etter punktum i setning nr 1 tilførast: 

- i samarbeid med ordførar. 

Resten av fullmaktstekst blir stroke. 
 

HO- 005/20 Vedtak: 

Endring i strekpunkt 1 -  fullmakt til kjøp og sal av areal, eigedommar og 

bustadar etter første setning: 

- Inntil bustadsosial handlingsplan for Alver kommune er vedtatt, må kjøp og 

sal støtta behov og mål i gjeldande bustadsosiale planar/melding for 

henhaldsvis Lindås, Radøy og Meland. 

Økonomisk ramme blir definert årleg i investeringsbudsjettet. 

Resten av fullmaktstekst blir stroke. 

 

Endring i strekpunkt 2 i fullmakt 

Etter punktum i setning nr 1 tilførast: 

- i samarbeid med ordførar. 



Resten av fullmaktstekst blir stroke 

 
 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Det vart sett fram følgjande fellesframlegg i møtet: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til endringar 

i Politisk styringsstruktur og reglement. I tillegg ønskjer utvalet følgjande tillegg 

for sitt arbeids- og ansvarsområde: 

 

Ha ei aktiv pådrivarrolle for kommunal innovasjon og utvikling for å gjera Alver 

kommune til ein attraktiv samarbeidspartnar for næringsliv og frivillige 

organisasjonar. 

 

Fellesframlegg sett fram i møtet vart samrøystes vedteke. 
 

ND- 009/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til endringar 

i Politisk styringsstruktur og reglement. I tillegg ønskjer utvalet følgjande tillegg 

for sitt arbeids- og ansvarsområde: 

 

Ha ei aktiv pådrivarrolle for kommunal innovasjon og utvikling for å gjera Alver 

kommune til ein attraktiv samarbeidspartnar for næringsliv og frivillige 

organisasjonar. 
 

Utval for areal, plan og miljø 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Framlegg frå Sveinung Toft-V: 

Rådmannen sitt framlegg med endring: 

Trafikksikring skal framleis høyra til  i Areal, plan og miljø  (APM) 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

APM- 028/20 Vedtak: 

Uttale i APM - 05.02.2020: 

 

Trafikksikring skal framleis høyra til  i Areal, plan og miljø  (APM) 

 
 

 



 

010/20: Søknad til Klimasats-Miljødirektoratet om stønad ttil ein klimakoordinator i 

kommunen 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Utval for ND vedtar å sende søknad til Klimasats, slik det blir lagt fram i sak.  

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
 

ND- 010/20 Vedtak: 

 

Utval for ND vedtar å sende søknad til Klimasats, slik det blir lagt fram i sak. 

 
 

 

 

011/20: Meldingar og orienteringar 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Meldingar og orienteringar vert tekne til orientering 

 

 

Utval for næringutvikling og drift 05.02.2020: 

 
Behandling: 

Utvalsleiar Stian Lavik (KrF) sette fram følgjande framlegg: 

 

Utvalet takkar for meldingar og orienteringar. 

 

Utvalet ønskjer at relevant politisk leing og administrasjonen i samarbeid 



prøver å få til eit felles møte med fylket og fylkesmannen om situasjonen kring 

havbruksplan for å sjå kva ein kan gjera for å ikkje lamma havbruksnæringa i 

perioden fram til ein regional havbruksplan er ferdig. 

 

Utvalet vil be administrasjonen staka ut ein kurs for innovasjon på alle fagfelt i 

sitt arbeid. Vidare vil utvalet oppmoda administrasjonen til å alltid ha eit blikk 

ut til næringsliv og frivillige organisasjonar for samspel når det gjeld søking 

etter ekstern finansiering. 

Utvalet tok orienteringar og meldingar til orientering, med tilleggsframlegg sett 

fram i møtet. 
 

ND- 011/20 Vedtak: 

Meldingar og orienteringar vert tekne til orientering. 

Utvalet takkar for meldingar og orienteringar. 

 

Utvalet ønskjer at relevant politisk leing og administrasjonen i samarbeid 

prøver å få til eit felles møte med fylket og fylkesmannen om situasjonen kring 

havbruksplan for å sjå kva ein kan gjera for å ikkje lamma havbruksnæringa i 

perioden fram til ein regional havbruksplan er ferdig. 

 

Utvalet vil be administrasjonen staka ut ein kurs for innovasjon på alle fagfelt i 

sitt arbeid. Vidare vil utvalet oppmoda administrasjonen til å alltid ha eit blikk 

ut til næringsliv og frivillige organisasjonar for samspel når det gjeld søking 

etter ekstern finansiering. 
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